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Алгоритм выбора оборудования автономного электротехнического комплекса на основе 

ветроэнергетической установки малой мощности. 

Предложен алгоритм выбора оборудования автономного электротехнического комплекса на основе 

ветроэнергетической установки малой мощности. На примере небольшой группы потребителей, находя-

щихся в зоне децентрализованного электроснабжения, обоснованы характеристики автономного элек-

тротехнического комплекса с использованием баз данных метеонаблюдений, а также реальных техниче-

ских параметров электрооборудования. Основой для выбора являются результаты оценки экономической 

эффективности использования комплекса.  
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Algorithm for selecting of equipment of the stand-alone electrical complex on the base of small wind 

turbine. 

An algorithm for selecting of equipment of the stand-alone electrical complex on the base of small wind tur-

bine is proposed. On the example of a small group of consumers in the decentralized power supply zone charac-

teristics of stand-alone electrical complex using databases of weather observations and real technical parameters 

of electrical equipment are proved. Basis for selection is results of economic efficiency evaluation of use of 

complex. 

Key words: stand-alone electrical complex, wind turbine, equipment selection, economic efficiency evaluation. 

Andreev Roman Vitalyevich, Engineer of Department Design and Development of Energy Systems of the 

Scientific and Technical Center of Unified Power System (STC UPS). 

E-mail: andreev_r@ntcees.ru 

  


